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VÁŽENÍ A MILÍ SPOLUOBČANÉ
Zima je nenávratně pryč, máme tu jaro a s ním jarní číslo 

Huštěnovského zpravodaje, ve kterém najdete spoustu zají-
mavých informací jak z loňského roku, tak i nové informace 
o tom, co nás čeká v roce letošním.

V  loňském roce jsme vybudovali v  podkroví základní 
školy samostatnou družinu včetně sociálního zařízení a ka-
binetu pro pedagogy. V  budoucnu by zde mohla být další 
třída, pokud by bylo třeba z důvodu vyššího počtu žáků mít 
všechny ročníky samostatně. Dále se nám podařilo rozšířit 
venkovní kryté posezení ve sportovním areálu a vybudovat 
stálé kryté pódium.

Na podzim zemřel MUDr. Jiří 
Argiriu a  v  současné době je or-
dinace dětského lékaře prázdná. 
Žádný lékař, který by chtěl v Huš-
těnovicích provozovat lékařskou 
praxi, se nepřihlásil. Prostor zůsta-
ne zatím prázdný a případně, kdy-
by se podařilo lékaře zajistit, byla 
by zde opět ordinace pediatra.

Začátkem března jsme zaháji-
li rekonstrukci ulic Nová a  Cha-
loupky, hotovo by mělo být do 
letních prázdnin. Postupně se do-
stane řada na všechny ulice v obci. 
Máme zpracovanou projektovou 
dokumentaci a stavební povolení na ulice Náves I, Náves II 
a Dolní konec. Rekonstrukce bude provedena pravděpodob-
ně v příštím roce. Žádáme občany z těchto ulic, kteří uvažují 
o  budování nebo rekonstrukci domovních přípojek (plyn, 
voda, elektřina), aby tyto práce provedli ještě v letošním roce.

V loňském roce byla podaná žádost o dotaci na domácí 
kompostéry. Výsledek ještě není znám, musíme být trpěliví. 
V případě obdržení dotace budou přihlášení zájemci infor-
mováni.

Každoročně dochází ke zdražování poplatku za uložení 
odpadu na skládku a  také narůstají náklady na svoz odpa-
dů. Poplatek na letošní rok je stanoven na 750 Kč za osobu. 
Poplatek za odpad je možné zaplatit převodem na účet, abys-
te nemuseli zbytečně docházet na úřad. Budeme si muset 
zvyknout na každoroční navyšování poplatku. Na sběrném 

dvoře se nebude vybírat poplatek za uložení objemného od-
padu a tříděného odpadu - sklo, papír, dřevo, kov, bioodpad 
a elektro odpad. Uložení stavební sutě bude omezeno. Bude 
možno uložit pouze 200 kg za rok od osoby starší 18 let, kte-
rá má v  obci trvalý pobyt. Ostatní stavební suť při větších 
stavebních prací si musí každý zajistit sám. Pokud vyklízíte 
kompletně dům, například před prodejem nemovitosti, mu-
síte si zajistit kontejner sami. Není možné naplnit deset kon-
tejnerů jednou rodinou. 

Na sběrném dvoře nebudeme přijímat pneumatiky. Pne-
umatiky patří na místa zpětného 
odběru. Téměř každý autoservis 
tuto službu zajišťuje zdarma. Obec 
ze zákona nemůže mít sběrné 
místo na zpětný odběr pneuma-
tik a  za likvidaci musí platit. Se-
znam sběrných míst naleznete na  
www.eltma.cz.

Dále se množí stížnosti řidiče 
svozového automobilu, že v  kon-
tejnerech na tříděný odpad jsou 
uloženy odpady, které sem nepatří. 
Pozorně prosím čtěte informač-
ní nálepky na kontejnerech. Do 
kontejnerů neukládejte kartono-
vé krabice v  nerozloženém stavu 

a plastové láhve by měli být zmáčknuty. Jinak třídění téměř 
postrádá smysl.

Systém sběru odpadů v obci je určen pouze pro domác-
nosti. Likvidaci odpadů z podnikatelské činnosti si musí kaž- 
dý podnikatel zajistit sám u svozové �rmy, a to včetně třídě-
ných odpadů. Je nepochopitelné, že v kontejnerech na sklo 
jsou uloženy autoskla nebo v kontejnerech na plast nárazní-
ky automobilů, takové odpady sem vůbec nepatří. Likvidaci 
takových odpadů si musí každý zajistit u specializované �r-
my.

Větve z ořezu stromů by si měl každý majitel zlikvidovat 
v rámci svého pozemku. Ve výjimečných případech je možné 
ořezané větve uložit za sběrným dvorem. Důrazně žádáme 
občany, aby za sběrný dvůr ukládaly pouze větve. Jiný rost-
linný materiál patří do kontejneru ve sběrném dvoře. Vážně 

HuštěnovskýHuštěnovský
zpravodajzpravodaj

Jaro / 2025Jaro / 2025



2

si někdo myslí, že shnilá jablka, brambory, cibule, řepa, ra-
jčata shoří? Objevuje se zde i komunální odpad, pokud se 
to bude opakovat, bude muset být ,,pálící místo větví“ zru-
šeno. Dle zákona se nesmí pálit jiný jak suchý materiál.

Dále bych chtěl upozornit na problematiku toula-
vých zvířat. Žádám majitele, aby každý pes měl obojek 
se známkou s číslem popisným. Jen tak zajistíme, aby se 
pejsek dostal co nejdříve ke svému majiteli. Argumenta-
ce, že pes má čip je naprosto zbytečná, jelikož obec nemá 
přístup do databáze čipů. Známku dostanete na obecním 
úřadě zdarma. 

Další problém jsou toulavé kočky. Je jasné, že udržet 
kočku nepřetržitě doma je nadlidský úkol, proto žádám 
všechny občany, aby nekrmili kočky před svými domy na 
ulici. Jen tak se dá omezit jejich toulání.

Další obtěžující věcí je parkování automobilů. Drzost 
některých občanů nezná mezí. Nejen, že parkují všude kde 
je napadne na veřejných prostranstvích, komunikacích 
a chodnících, ale jsou schopni zaparkovat i na soukromých 
pozemcích. Další problém jsou nepojízdné nebo málo 
používané automobily na veřejných parkovištích. Není 

možné mít doma dvě tři auta a z toho většinu parkovat 
trvale mimo domov. Zejména na parkovišti u obecního 
úřadu. Všichni majitelé automobilů by si měli uvědomit, 
že parkoviště slouží pro návštěvníky blízkého okolí, na 
parkování na nezbytně nutnou dobu. Parkoviště nejsou na 
odstavení automobilů majitelů, kteří bydlí v blízkosti. Kaž- 
dý majitel automobilu musí mít prostor zaparkovat vo-
zidlo na svém pozemku. Konkrétně na návsi mají všichni 
prostorné předzahrádky i velké pozemky.

Dříve bývalo na dědině dobrým zvykem, že si na jaře 
každý před svým domem z předzahrádky vyhrabal staré 
listí, zametl kousek chodníku a kousek komunikace a hned 
se nám všem zdála obec hezčí. Udělejme taky něco pro 
vzhled obce samy a nečekejme, že to někdo udělá za nás. 

Na závěr mám poděkování všem, kteří se podílí na po-
řádání kulturních akcí v naší obci. Poděkování patří také 
návštěvníkům těchto akcí. Přijměte srdečné pozvání na 
akce letošní a přeji Vám příjemné prožití jarních a letních 
měsíců. Na podzim zase v podzimním čísle zpravodaje na 
shledanou.

Aleš Richtr, starosta obce

V ROCE 2024 ZEMŘELI:

Březina Antonín
Číhalová Marta
Kadara Bohumil
Kieryková Marie

Kovařík Jan
Škrabal Jaroslav
Tepliček Milán

Letošní Tříkrálová sbírka - vybralo se 39 050 Kč. Děkujeme.



3

Jaro / 2025

www.hustenovice.cz

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

ROZPOČET OBCE HUŠTĚNOVICE NA ROK 2025

STAV FINANČNÍCH PROSTŘEDKŮ NA ÚČTECH OBCE HUŠTĚNOVICE
Obec Huštěnovice měla uloženo k datu 1. 1. 2025 na bankovních účtech 33.882.583,39 Kč
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USNESENÍ
Z 13. VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA 
OBCE HUŠTĚNOVICE 

KONANÉHO DNE 27. 11. 2024

Usnesení 1/13/2024
Zastupitelstvo obce Huštěnovice 
schvaluje program veřejného zase-
dání.

Usnesení 2/13/2024
Zastupitelstvo obce Huštěnovice 
schvaluje starostu obce jako osobu 
oprávněnou k úpravě rozpočtu obce 
rozpočtovým opatřením sestaveným 
k datu 31. 12. 2024.

Usnesení 3/13/2024
Zastupitelstvo obce Huštěnovice 
schvaluje Smlouvu o  smlouvě bu-
doucí o  zřízení věcného břemene č. 
OT-001030091294/001-MOEL.

Usnesení 4/13/2024
Zastupitelstvo obce Huštěnovice 
schvaluje Smlouvu o zřízení věcného 
břemene číslo 
OT-014330089889/001-ADS.

Usnesení 5/13/2024
Zastupitelstvo obce Huštěnovice 
schvaluje dle §85 písm. e) zákona 
128/2000 Sb. zřízení krátkodobého 
termínovaného vkladu u  Komerční 
banky a �nanční vklad na tento ter-
mínovaný účet ve výši aktuálně mož-
ných volných �nančních prostředků, 
a to i opakovaně.

Usnesení 6/13/2024
Zastupitelstvo obce Huštěnovice 
schvaluje střednědobý výhled roz-
počtu obce Huštěnovice na roky 
2026 a 2027.

Usnesení 7/13/2024
Zastupitelstvo obce Huštěnovi-
ce schvaluje na základě §84 odst. 
2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., 
v  platném znění, rozpočet na rok 

2025 jako vyrovnaný. Příjmy jsou ve 
výši 25.848.114 Kč, výdaje jsou ve 
výši 25.848.114 Kč. 

Jako závazné ukazatele rozpočtu 
zastupitelstvo stanovuje:
- u příjmové části rozpočtu třídy
- u výdajové části rozpočtu paragrafy 

Zastupitelstvo obce současně stano-
vuje v souladu s §102 odst. 2 písm. a) 
a  §99 odst. 2 zákona číslo 128/2000 
Sb., o  obcích, ve znění pozdějších 
předpisů, kompetenci starosty obce 
k  provádění rozpočtových opatření 
v následujícím rozsahu:
V  případě přijetí účelově určených 
dotací, �nančních příspěvků a  darů 
jak na straně příjmů, tak na straně 
výdajů.
V případě daně z příjmů právnických 
osob za obec jak na straně příjmů, 
tak na straně výdajů.
V  případě nutného výdaje na zajiš-
tění chodu obce v důsledku havárie, 
stavu nouze, živelné pohromy. Dále 
na úhradu pokut, penále z  rozhod-
nutí nadřízených orgánů a dohledů.
V  případě přesunu �nančních pro-
středků mezi závaznými ukazateli 
v rámci příjmů nebo výdajů, kdy ne-
smí dojít k  navýšení celkových pří-
jmů nebo celkových výdajů schvále-
ného rozpočtu.
V  případě přesunu �nančních pro-
středků mezi rámcovými ukazateli 
(třída 5 a třída 6) v rozsahu závazné-
ho ukazatele (paragrafu), kdy nesmí 
dojít k  navýšení celkových příjmů 
nebo celkových výdajů schváleného 
rozpočtu.

Usnesení 8/13/2024
Zastupitelstvo obce Huštěnovice 
vydává Obecně závaznou vyhlášku 
obce Huštěnovice o místním poplat-
ku za obecní systém odpadového 
hospodářství.

Usnesení 9/13/2024
Zastupitelstvo obce Huštěnovice 
vydává Obecně závaznou vyhlášku 

obce Huštěnovice o  stanovení obec-
ního systému odpadového hospo-
dářství.

Usnesení 10/13/2024
Zastupitelstvo obce Huštěnovice 
schvaluje rozpočtové opatření číslo 
14/2024. 

Zápis do usnesení
Zastupitelstvo obce Huštěnovice 
bere na vědomí zprávu o  činnosti 
starosty obce a kontrolu plnění usne-
sení z minulého veřejného zasedání.

Zastupitelstvo obce Huštěnovice pro-
jednalo Zprávu o uplatňování Územ-
ního plánu Huštěnovice v uplynulém 
období 2017-2024 a bere ji na vědo-
mí. 

Zastupitelstvo obce Huštěnovice 
bere na vědomí změnu rozpisu roz-
počtu číslo 8, 9 a 10/2024 a rozpočto-
vé opatření číslo 12 a 13/2024.

Aleš Richtr, starosta obce
Mgr. Vladimíra Šobáňová,  

místostarostka

USNESENÍ Z VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA

Knihovnice Irena Hlavačková každoroč-
ně organizuje předvánoční besedování 
a punčem je provoněn celý obecní úřad.
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USNESENÍ
Z 14. VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA 
OBCE HUŠTĚNOVICE 

KONANÉHO DNE 19. 2. 2025

Usnesení 1/14/2025
Zastupitelstvo obce Huštěnovice 
schvaluje program veřejného zasedání.

Usnesení 2/14/2025
Zastupitelstvo obce Huštěnovice 
schvaluje účetní odpisový plán pří-
spěvkové organizace Základní škola 
a mateřská škola Huštěnovice na rok 
2025.

Usnesení 3/14/2025
Zastupitelstvo obce Huštěnovice 
schvaluje poskytnutí neinvestiční do-
tace ve výši 150.000 Kč Tělovýchov-
né jednotě Sokol Huštěnovice, IČ: 
61704181. 
Současně schvaluje veřejnoprávní 

smlouvu o poskytnutí této dotace.

Usnesení 4/14/2025
Zastupitelstvo obce Huštěnovice 
schvaluje poskytnutí neinvestiční do-
tace ve výši 40.000 Kč Oblastnímu 
spolku ČČK Uherské Hradiště, IČ: 
00426385, s  konečným určením pro 
Místní skupinu ČČK Huštěnovice. 
Současně schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu o poskytnutí této dotace.

Usnesení 5/14/2025
Zastupitelstvo obce Huštěnovice 
schvaluje poskytnutí �nančního daru 
ve výši 2.000 Kč Českému svazu vče-
lařů, z.s., základní organizaci Trapli-
ce, se sídlem Traplice 404, 687 04, IČ: 
65268415, formou darovací smlouvy.

Usnesení 6/14/2025
Zastupitelstvo obce Huštěnovice 
schvaluje Dodatek číslo 1 ke Smlouvě 
o  spolupráci mezi obcemi při plnění 

úkolů k zabezpečení požární ochrany 
s  obcí Babice, se sídlem Babice 508, 
687 03, IČ: 00290777. 

Usnesení 7/14/2025
Zastupitelstvo obce Huštěnovice 
schvaluje rozpočtové opatření číslo 
2/2025. 

Zápis do usnesení:
Zastupitelstvo obce Huštěnovice bere 
na vědomí zprávu o činnosti starosty 
obce a kontrolu plnění usnesení z mi-
nulého veřejného zasedání.

Zastupitelstvo obce Huštěnovice bere 
na vědomí změnu rozpisu rozpočtu 
číslo 11/2024 a  1/2025 a  rozpočtové 
opatření číslo 15 a 16/2024 a 1/2025.

Aleš Richtr, starosta obce
Mgr. Vladimíra Šobáňová,  

místostarostka

HUSTOTA DOPRAVY NA SILNICI I/55 V OBCI HUŠTĚNOVICE

Na podzim byla po dlouhém očekávání zprovozněna 
dálnice D55 Bzenec - Babice. Bylo provedeno o�ciální mě-

Vysvětlivky: M motocykl, O osobní vozidla i s přívěsy, LN lehká nákladní doprava, SN střední nákladní doprava, SNP 
střední nákladní doprava s přívěsy, TN těžká nákladní doprava, A autobusy

ření hustoty dopravy a  měření dokazuje, že dálnice měla 
smysl a doprava v obci se doopravdy snížila.

Období M O LN SN SNP TN A Celkem

Únor 2024 889 389 040 32 939 20 834 14 028 22 935 2 549 483 214

Únor 2025 215 240 395 15 416 10 818 4 747 7 185 2 264 281 040

V březnu byla zahájena rekonstrukce vozovky v Nové ulici
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PŘEHLED VÝZNAMNÝCH INVESTIČNÍCH AKCÍ 2024

PŘEHLED POSKYTNUTÝCH FINANČNÍCH PŘÍSPĚVKŮ 

ORGANIZACÍM PŮSOBÍCÍCH V OBCI

PYTLOVÝ SBĚR PLASTŮ 

U ČÍSEL POPISNÝCH

TERMÍNY PYTLOVÉHO SVOZU PLASTŮ PROVOZ SBĚRNÉHO DVORA

Svoz začíná již v 6 hodin ráno, je třeba pytle nachystat den 
dopředu.
Pondělí  27. leden
Pondělí  24. únor
Pondělí  31. březen
Pondělí  28. duben
Pondělí  26. květen
Pondělí  30. červen

středa 14:00 – 15:30 hodin
sobota 9:00 – 11:00 hodin
23. 04. 2025 – znovu otevření sběrného dvora 
05. 07. 2025 – sběrný dvůr uzavřen 
15. 11. 2025 – sběrný dvůr uzavřen
22. 11. 2025 – naposled otevřeno v roce 2025

Pondělí  28. červenec
Pondělí  25. srpen
Pondělí  29. září
Pondělí  27. říjen
Pondělí  24. listopad
Pondělí  29. prosinec
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UDÁLOSTI JEDOU

V  úterý 10. prosince se na kulturním domě odehrála 
akce, kterou tato budova ještě nezažila. Unikátní podvečer 
zde připravila Česká televize, konkrétně její brněnské stu-
dio. To, že v obci natáčí televizní štáb, není zase natolik výji-
mečné. Ale aby přijel celý přenosový vůz, deset pracovníků 
televize a, jak se ukáže později, i ředitel brněnského studia 
ČT Petr Albrecht, to se stalo opravdu poprvé.

Naštěstí nedorazili zpravodajsky pokrývat žádnou mi-
mořádnou událost, ale přivezli nový formát zážitkového 
a vzdělávacího programu s názvem Události v regionech je-
dou. Jednalo se o celkově druhou zastávku tohoto projektu 
a první v  rámci Zlínského kraje! Na několika stanovištích 
si nejprve zájemci zkoušeli různé činnosti z  televizní kaž-
dodennosti - předpověď počasí, čtení ze čtecího zařízení 

a  mluvení na kameru. Následovalo povídání o  fungování 
televizního zpravodajství a potažmo celé veřejnoprávní or-
ganizace. Hlavními aktéry večera byla redaktorka a mode-
rátorka Událostí v regionech Zuzana Petrů a také Josef Kva-
snička, dlouholetý východomoravský reportér a nyní také 
moderátor večerních Událostí. Během této části programu 
došlo také k přímému přenosu ze sálu do podvečerní zpra-
vodajské relace na kanálu ČT JM.

Z přednášky a soutěžního kvízu o ceny si přítomní od-
nesli spoustu informací, které je fajn o veřejnoprávní službě, 
jakou ČT poskytuje, vědět. V dnešní tzv. post-faktické době, 
kdy je oslabena pozice tradičních médií s přísně ověřovaným 
zpravodajstvím založeným na referování reportérů a odbor-
níků, a to ve prospěch různých internetových zdrojů kolí-

savé kvality, případně 
vysloveně dezinfor-
mačního charakteru, 
je skvělé, že činovníci 
ČT jdou naproti obča-
nům republiky a o své 
záslužné práci referují.

Mgr. Jakub Veselý

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ - FINANČNÍ PŘEHLED ZA ROK 2024
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ZÁJEZD NA VÁNOČNÍ TRHY V BUDAPEŠTI

OKÉNKO DO HISTORIE ANEB CO SE STALO PŘED STO LETY

Sněhová kalamita a několikahodinové zpoždění na zpá-
teční cestě. Tak nějak vzpomínají ti, kteří s námi v předloň-
ském roce cestovali na vánoční trhy do polského Krakova, 
ale i přesto se vraceli vánočně naladěni a spokojeni. O loň-
ských Vánocích jsme chtěli poznat vánoční trhy a  zvyky 
v  nějakém dalším městě. Vídeň už se několikrát konala, 
Německo je pro nás daleko, tak nakonec padl výběr na ma-
ďarskou metropoli Budapešť. Zima ani delší cesta nikoho 
neodradila, a tak jsme se v sobotu 14. prosince vydali brzy 
ráno v zaplněném autobuse na cestu. Předpověď slibovala 
sice mrazivý, ale tentokrát slunečný den. 

Vánoční trhy v Budapešti patří mezi jedny z nejoblíbe-
nějších a  nejkrásnějších na světě. Autobus nás vysadil na 

V podzimním čísle zpravodaje jsme přinesli soupis vý-
ročí, která se s  rokem 2025 pojí. Žel žádná zásadní udá-
lost se v  letech xx25 či xx75 (tedy takových, při kterých 
bychom letos připomínali 
staletá nebo padesátiletá vý-
ročí), nestala. Podívejme se 
ovšem na drobnou zprávič-
ku z 1. dílu kroniky (Pamět-
ní knihy), kterou nám jako 
jednu ze čtyř (!) událostí 
roku 1925 zachoval P. Jakub 
Hudeček, kněz a kronikář:

„Spolek Velehrad uspo-
řádal na oslavu 25letého 
trvání Družstva pro po-
vznesení chovu hovězího 
dobytka v Huštěnovicích na 

břehu Dunaje vedle parlamentu. Oproti Krakovu, kde se 
trhy konaly na sousedních náměstích, jsme se v Budapeš-
ti více nachodili. Trhy jsou zde rozesety hned na několika 
místech v centru. Mezi ty nejznámější patřily Vörösmarty 
Classic Xmas na náměstí Vörösmarty, kde se konala i živá 
hudební vystoupení. Trhy na náměstí svatého Štěpána byly 
zase vyhlášeny za nejlepší v celé Evropě. Prodejci, kterých 
zde bylo více než 120, jsou zde pečlivě vybírání speciální ko-
misí tak, aby bylo zajištěno, že se zde budou prodávat pouze 
tradiční a originální maďarské výrobky a produkty. Na tr-
zích v parku Városháza bylo možné si i zabruslit na umě-
lém kluzišti. Mimo tato tři nejznámější místa bylo možné 
navštívit dalších šest menších trhů. Velmi zajímavá byla také 
návštěva městské tržnice, která byla doslova gurmánským 
rájem za mnohem příznivější ceny oproti cenám na trzích. 
Ochutnali jsme tradiční maďarské langoše, čabajky nebo 
také krampampuli, což je obdoba našeho svařeného vína 
obohacená o pálenku a sušené ovoce. Trochu překvapením 
pro nás bylo, že většina stánků nabízela pouze platbu kartou 
a hotovost vůbec nebrali.

Na své si přišli i milovníci památek, kteří mohli navštívit 
parlament, královský palác, baziliku sv. Štěpána nebo tře-
ba velkolepý Budínský hrad, který se majestátně tyčil nad 
Dunajem. Prohlédnout si celé město bylo možné i plavbou 
lodí po Dunaji, koňským kočárem nebo třeba speciálně 
nazdobenou a osvětlenou vánoční tramvají. 

I  v  letošním roce plánujeme zájezd na vánoční trhy. 
Mnohé odrazovala delší cesta na zahraniční trhy, proto letos 
zavítáme na české trhy, a to v sobotu 13. prosince do Rožno-
va pod Radhoštěm. 

Mgr. Vladimíra Šobáňová, místostarostka obce

návsi okresní hosp. dobytčí výstavu, která byla hojně obeslá-
na a skončila plným úspěchem. Většina vystavovatelů byla 
z Huštěnovic. Odměny přiřknuty též většinou huštěnovským 

vystavovatelům.“
Nutno dodat, že zmiňo-

vaná výstava se konala 26. 
března 1925 a zahájila tradi-
ci výstav a  trhů, která bude 
trvat až do třicátých let a de-
�nitivně ji utne až 2. sv. vál-
ka. Neočekávejme ovšem, že 
by organizace této první pře-
hlídky byla aktuálním nápa-
dem obecních představitelů, 
natož hospodářů. Spíše jde 
o vyvrcholení tradice chovu 
hovězího dobytka a  přede-
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vším plemenných býků v naší obci vystopovatelné mini-
málně od poslední čtvrtiny 19. století.

K základním kamenům úspěchů huštěnovických hos-
podářů v oblasti chovu skotu pro toto cca 50leté období 
patří především tři okolnosti. Za prvé se na Moravu do-
stávají plemena štýrského nebo švýcarského původu, která 
na své napajedelské panství vozila hrabata von Stockau od 
roku 1864. Za druhé zvyšování jakosti dobytka přikazoval 
přímo obcím patřičný zákon z roku 1888, který mj. hrozil 
pokutami při nedodržování a dohled nad celou věcí svěřil 
moravskému Zemskému výboru (což svědčí o důležitos-
ti této agendy). Za třetí hospodáři mají v  tomto období 
díky změnám v hospodaření více krmiva, a to včetně řepy 
cukrovice, která se na huštěnovických polích objevuje od 
r. 1866.

Následná opatření a vyplývající dění zevrubně stopuje 
prof. Hubáček ve své Kronice slovácké vesnice Huštěnovice: 
V roce 1900 je v obci ustaveno Družstvo pro chov ušlech-

Žhavé noviny v naší knihovně. Těšíme se na vás každé pondělí od 15 do 18 hodin.

tilého dobytka, v  roce 1905 Družstvo pro zvelebení ple-
menných býků a Pojišťovací družstvo dobytčí. Na úspěchy 
se dlouho nečeká – v Uh. Hradišti je roku 1907 odměně-
no deset býků z Huštěnovic. A právě z okresního města je 
k  nám řečeného roku 1925 výstavní trh přenesen. Jistou 
konkurenci mu přinesou až trhy kunovické od roku 1931. 
Ovšem ještě na veleslavné Výstavě Slovácka v  roce 1937 
získává jednu z  cen býk Primas a ve stejném roce vezou 
hospodáři ocenění až z matičky měst Prahy.

Je pochopitelné, že chov prémiových býků je už oprav-
du pouhá historie. Již v  době zmiňovaných úspěchů se 
přechází postupně na stájový chov dobytka, což nesvědčí 
kvalitám chovaných zvířat. Poválečná uni�kace hospoda-
ření tuto kdysi slavnou kapitolu obecní historie zahladí do 
ztracena. Při pohledu o sto let zpět ovšem výstavu plemen-
ných býků můžeme označit za možná největší událost ne-
jen jednoho roku, ale pro současníky klidně i několika let.

Mgr. Jakub Veselý, kronikář

INFORMACE Z KNIHOVNY

PŘIJĎTE SI DO KNIHOVNY VYBRAT NĚJAKOU PĚKNOU KNÍŽKU

https://knihovnahustenovice.webk.cz/
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MUZEUM HUŠTĚNOVICE

Bydlíme v místě, kde se utvářela historie našeho náro-
da, na území, které si zvolili naši předci jako domov. Proto 
je neodmyslitelnou součástí předmětu Vlastivěda návštěva 
Památníku Velké Moravy ve Starém Městě. Tak tomu bylo 
i začátkem října, kdy se zde vydali žáci 4. a 5. ročníku. Pro 
většinu žáků to byla první zdejší návštěva a také první se-
známení s Velkomoravskou říší. Vývojem od vzniku Vel-

ké Moravy po její zánik nás provedla postava slovanského 
Mojslava, nejprve coby malého chlapce a následně muže. 
Mojslav nám představil vládnoucí knížata té doby, sezná-
mili jsme se s životními podmínkami prostých i bohatých 
lidí a hlavně jsme poznali dva věrozvěsty Cyrila a Metodě-
je. O nich jsme se více dozvěděli na samostatné výstavě. 
Prohlídku jsme zakončili haptickou – hmatovou výstavou 

DO SRDCE VELKÉ MORAVY

DO PRÁZDNIN NÁM ZBÝVAJÍ NECELÉ TŘI MĚSÍCE. VĚTŠINA ŠKOLNÍHO ROKU JE TEDY 

ZA NÁMI, A TAK MI DOVOLTE KRÁTKOU REKAPITULACI TOHO, CO SE NÁM PODAŘILO. 
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s  interaktivními prvky, která nás zavedla několik tisícile-
tí zpátky do doby pravěku na našem území. Možnost vše 
vidět na vlastní oči, nechat na sebe působit nálezy dávné 

Celá naše škola byla již od brzkého rána vyzdobena 
nejen rozsvěcenými dýněmi před školou, ale také lucer-
nami, duchy, kostlivci a  jinými příšerkami na chodbách, 
schodištích a  ve třídách. Ve vyučování děti plnily různé 
zábavné aktivity týkajících se jak samotného Hallowee-
nu, tak i Svátku zesnulých - tedy Dušiček. Dnešní den na 
naší škole totiž patřil Halloweenu.  Noc z  31. října na 1. 
listopadu byla považována a oslavována jako magická už 
za našich pohanských předků. Slované ji vnímali jako de-
�nitivní konec léta, kdy se vlády nad světem ujímá bohy-
ně zimy a smrti Morana a vládce mrtvých Veles. Už tehdy 
naši předkové praktikovali rozsvěcení přírodních lucer-
niček, avšak museli si vystačit s  tím, co měli k dispozici, 
tedy s  obyčejnou řepou. Vydlabávali ji a  stavěli za okna, 
aby jejím světlem posvítili bloudícím duším z podsvětí na 

V den svatého Mikuláše proběhlo v naší škole neobvyklé 
vyučování. Místo žáků byla škola plná andílků, čertů a do-
konce tu byl i malý Mikuláš. Čítanky, písanky a učebnice 
zůstaly pro tento den doma. Místo toho se ve škole děti se-
znamovaly se životem svatého Mikuláše a legendami, se kte-
rými je tento světec spojen. Vyzkoušely si pekelné počítání, 
andělské malování a celou řadu Mikulášských úkolů. Záro-
veň ale se celou školou neslo netrpělivé očekávání příchodu 
Mikulášské družiny. Někteří s radostí, jiní s  jistou obavou 
napínali uši, zda neuslyší řinčení řetězu. A dočkali se. Mi-
kuláš postupně navštívil všechny třídy, aby mohl žákům 

minulosti, to vše nám pomůže lépe chápat a rozumět na-
šim předkům.

Markéta Vaňková, učitelka ZŠ

cestu. Dýně se dostala ke slovu až v Americe, kde ji osad-
níci vyměnili za méně vzhledný tuřín. 

 Kateřina Hradilová, učitelka ZŠ

povědět, co se o nich píše v jeho nebeské knize. V každé tří-
dě se našlo něco ke zlepšení, ale nakonec všichni dostali od 
anděla sladkou nadílku. Možná pomohlo i to, že děti před-
vedly svá nacvičená vystoupení speciálně určená pro tento 
den. Našli se i takoví, kterým ke sladké odměně přidal čert 
i uhlí nebo brambory. Nakonec ale vládla všeobecná radost, 
že jsme všichni zůstali a peklo se musí poohlédnout jinde. 
Vyústěním tohoto čertovsky laděného dne bylo vystoupe-
ní pro rodiče před obecním úřadem, rozsvícení vánočního 
stromečku a další nadílka.

Markéta Vaňková, učitelka ZŠ

Dostanu samé jedničky? Nebo se objeví i  nějaká ta 
dvojka?... Šimrání v břiše a úsměvy plné očekávání a  tě-
šení měli žáci ve čtvrtek 30. ledna nejen kvůli vysvědčení, 
ale také kvůli školnímu kolu recitační soutěže. Celé dopo-
ledne se neslo ve znamení napětí, kdo se stane nejlepším 
recitátorem, získá cenu od poroty a postoupí do okrskové-
ho kola. Na přípravu měli žáci několik týdnů, během nichž 
pilně cvičili jak ve škole, tak doma. Před školním kolem 
probíhaly třídní kola, ze kterých byli vybráni ti nejlepší. 
Soutěžilo se celkem ve třech kategoriích. V  0. kategorii 
měli premiéru žáci prvního ročníku. V 1. kategorii soutě-
žili vybraní žáci z druhého a třetího ročníku. V poslední 
2. kategorii se porotu snažili zaujmou žáci čtvrtého a pá-
tého ročníku. Porota neměla rozhodování vůbec lehké. 

HALLOWEEN A SVÁTEK ZESNULÝCH

ČERTOVSKÁ ŠKOLA

RECITAČNÍ SOUTĚŽ

Gajdošíková Adriana, Vitásková Eliška, Hrubošová Bibiana
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Z velkého počtu musela vybrat a ocenit vždy tři nejlepší, 
z nichž pouze první dva postoupili do okrskového kola. To 
se konalo dne 14. února ve Starém Městě. Naši školu zastu-
povali v 0. kategorii (1. ročník) Zora Macháčková a Patrik 
Kohout, v 1. kategorii (2. - 3. ročník) Bibiana Hrubošová 
a Adriana Grebeníčková a ve 2. kategorii (4. - 5. ročník) 
Ester Maternová a  Jakub Králík. Konkurence byla velká, 
na oceněná místa jsme bohužel nedosáhli, ale odvezli jsme 
si cenné zkušenosti a rady, které jistě využijeme v příštím 
roce. Poděkování a gratulace patří všem zúčastněným, kte-
ří se nebáli vystoupit před spolužáky, konkurenty a poro-
tou, a to i přesto, že mnozí museli překonat velkou trému.

Vladimíra Šobáňová, učitelka ZŠ Maternová Ester, Polišenský Jonáš, Králík Jakub

Králík Jakub, Kohout Patrik, Hrubošová Bibiana, Macháčková 
Zora, Gajdošíková Adriana, Maternová Ester

Kohout Patrik, Králík Alexandr, Macháčková Zora

Dne 5. února jsme jeli na lyžařský výcvik do Osvěti-
man s 1. třídou. První den jsme dojeli k penzionu a hned 
jsme se šli ubytovat. Byla jsem na pokoji s Eliškou a měly 
jsme pokoj 8B. Po ubytování jsme šli všichni na svah. Tam 
jsme se rozdělili do skupin. Já jsem byla v družstvu 2. Když 
jsme dolyžovali, tak jsem se seznámila s jednou kamarád-
kou jménem Eliška. Potom jsme šli na moc dobrou večeři 
a po večeři byl program. A jako poslední hra byla hra na 
vypadávání – kdo vypadl, šel se osprchovat a nachystat na 
spaní. Pak už byla večerka.

Dne 5. 2. jsme vyrazili na lyžák do Osvětiman. První 
den nás paní ředitelka rozdělila do skupinek 1, 2, 3. Další 
den jsme měli 7:30 rozcvičku a od 9:00 jsme šli na svah do 
11:00. Ve 12:00 jsme šli na oběd a měli jsme řízek a bram-
bory. Po obědě jsme šli na pokoj odpočívat. Ve 14:00 jsme 
zase vyšli na svah. V 17:00 jsme se šli nachystat na pokoj. 
V 19:00 jsme šli na večeři a večeře byla výborná. Pak večer 
jsme měli program. Poslední den jsme šli naposledy lyžo-
vat. Od 9:00 do 11:00 jsme byli na svahu. Jak jsme došli na 
pokoj, museli jsme si sbalit věci. Ve 14:00 jsme už vyrazili 
domů. Moc se mi to líbilo.

Ondřej Slezák, 3. ročník

Druhý den byl budíček o půl osmé. V osm hodin byla 
snídaně a měli jsme švédské stoly. Po snídani jsme se šli 
oblékat do lyžařského oblečení. Šli jsme lyžovat až do obě-
da. Potom byl odpolední klid. Odpoledne jsme šli zase ly-
žovat a  pak na svačinu. A  málem bych zapomněla - jeli 
jsme úplně z vrchu! Po lyžování jsme na hotelu měli párty 
a večer probíhal stejně jako první den. 

Třetí den jsme lyžovali jenom dopoledne. Po lyžování 
jsme se začali balit, šli na oběd a potom jsme jeli domů.

Bibiana Hrubošová, 3 ročník

LYŽOVÁNÍ

LYŽOVÁNÍ
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Poslední den před jarními prázdninami proběhl zcela 
v duchu masopustu. Připomněli jsme si tak tradici, pod-
le které dny předcházející Popeleční či Škaredou středu 
(a následný čtyřicetidenní půst) byly plné tance, jídla a ve-
selí. A tak tomu nebylo jinak i v naší škole. Oblékli jsme se 
do rozmanitých veselých kostýmů a masopustní vyučová-
ní mohlo začít. Fašank, voračky, ostatky, šibřinky, končiny 
– to už pro nás nejsou prázdné pojmy. Že tučňák není jen 
pták, ale také Tučný čtvrtek, kdy se konaly zabijačky, to už 
také víme. Však jsme mnohé informace získali zaslouže-
ně z tajenek, ke kterým jsme se museli dopočítat, v běha-

cím diktátu nebo na stanovištích, kde jsme museli vyře-
šit mnohé češtinářské úkoly. Naučili jsme se masopustní 
píseň, kterou jsme si všichni pohromadě zazpívali v naší 
družině. Tam jsme si zároveň udělali malé třídní průvo-
dy, abychom mohli obhlédnout, jaké kostýmy si připravili 
spolužáci z ostatních tříd. Taky jsme se výtvarně vyřádili. 
Někde se tvořily masky, jinde tradiční postavy průvodu 
nebo bohatě zdobené koláče. Ale na co jsme se těšili oprav-
du nejvíce, byly sladké vdolky k obědu. Mňam. To byla ta 
správná sladká tečka před prázdninami.

 M. Vaňková, učitelka ZŠ

MASOPUST

3. ročník 

1. ročník 

4. a 5. ročník

2. ročník 
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NĚKDY JE VE ŠKOLE TAKÉ VESELO … 

NĚKDY PŘIJDE POŠTA, KTERÁ POTĚŠÍ … 

Napiš větu, která obsahuje všechny vzory rodu ženského 

Žena s růží ve vlasech, zpívající píseň, dala svému psovi kost. 
Žena měla v ruce růži a zpívala si píseň, ohnula se v zádech a praskla jí kost.
Ženy jsou lepší než muži, ženám patří růže a milostné písně, za to mužům jen kosti. 
Žena dostala od manžela růži a tak mu zazpívala píseň o kosti. 
Jednoho dne jsem přinesl ženě růži, psovi kost a potom jsem jim zazpíval píseň. 

ŠKOLA HROU 

DOPIS ŠESŤÁKA

Dobrý den paní ředitelko, 
píši Vám, abych se mohl podělit o první dojmy v nové 

škole v Babicích. Zahájení školního roku začalo ve škol-
ním sále hymnou Česka. Potom následoval proslov paní 
ředitelky Štěpánky Gottwaldové a  na závěr proslov paní 
starostky Babic. Potom se celá škola rozešla do tříd. My 
šesťáci jsme dostali třídu přírodopisu. Třída se nachází 

vedle školního sálu. Nás šesťáků je 26 - 13 kluků a 13 ho-
lek. V 9. třídě budeme tančit polonézu, na kterou se vůbec 
netěším. Ve škole jsem si našel mnoho kamarádů, hlavně 
šestáků a taky jednoho deváťáka. Zatím se mně tady líbí. 
Musím přiznat, že první stupeň byl podstatně lepší. 

S pozdravem 
Max Petratur

• projektové dny ve spolupráci s Přírodovědným cent-
rem Trnka

• projektové hodiny Finanční gramotnosti
• na konci března, v rámci celorepublikového projektu-

Noc s Andersenem, nocování ve škole
• projektový den - Velikonoce
• projektový den – Den Země
• exkurze 5. ročníku do Prahy s návštěvou Senátu
• �orbalový turnaj O pohár starosty
• projektový den Škola rytmu
• cyklovýlet – Kunovský les, kde proběhne uzavření 

kurzu Finanční gramotnosti

• dvoudenní školní výlet – tentokrát navštívíme Maco-
chu a okolí

• slavnost Pasování na čtenáře – 1. ročník
• Školní akademie – žáci předvedou své dovednosti 

v hudbě, tanci či divadle a  rozloučíme se s odcháze-
jícími žáky

• slavností ukončení školního roku

Děkujeme za vaši podporu a těšíme se na společně prožité 
chvíle!

Jana Daňhelová, ředitelka ZŠ

A CO NÁS JEŠTĚ DO KONCE ŠKOLNÍHO ROKU ČEKÁ?

Dne 25. října 2024 se v naší školní družině opět konala 
oblíbená podzimní akce – Dýňování. Tato tradiční událost 
probíhá již poněkolikáté a každým rokem se těší stále větší 
oblibě mezi dětmi i rodiči.

Letošní téma bylo skřítci, lampičky a zvířátka. Děti po-
pustily uzdu své fantazii a vytvořily úžasné dýňové deko-

race, které oživily okolí školy. Některé dýně měly podobu 
roztomilých lesních skřítků, jiné zářily jako pohádkové 
lampičky a  nechyběly ani oblíbené seriálové postavy či 
rozkošná zvířátka.

Do akce se zapojily téměř všechny děti z družiny, což 
přispělo k  výjimečné atmosféře plné nadšení a  radosti 

ŠKOLNÍ DRUŽINA

DÝŇOVÁNÍ VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ – KOUZELNÁ PODZIMNÍ TRADICE
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Ve školní družině jsme si v rámci tematické akce při-
pomněli legendu o svatém Martinovi. Během odpoledne 
plného zajímavých aktivit se děti dozvěděly více o této his-
torické postavě, jejích činech a tradicích spojených s tímto 
svátkem.

Nejprve jsme si povídali o tom, kdo byl svatý Martin, 
jak pomohl žebrákovi rozdělením svého pláště a proč se 
traduje, že přináší první sníh. Děti se aktivně zapojovaly 
do diskuse a sdílely své znalosti i zkušenosti se svatomar-
tinskými oslavami.

Po zajímavém povídání se děti pustily do tvoření. Kdo 
chtěl, zhotovil si vlastního papírového koně, který měl 
symbolizovat Martinova věrného grošáka. Kromě toho si 
mohly vybarvit omalovánky s tématikou svatého Martina, 
jeho koně a dalších motivů spojených s legendou. Naučili 
jsme se píseň Martin jede.

Velkým překvapením pro všechny byl příjezd svatého 
Martina na skutečném koni! Před školou se objevil jezdec 
v  červeném plášti a  s  přilbicí, který ztvárnil samotného 
svatého Martina. Zazpívali jsme naučenou píseň a  děti 

Dne 13. listopadu 2024 proběhla v  rámci školní dru-
žiny akce věnovaná Mezinárodnímu dni nevidomých. Cí-
lem této akce bylo přiblížit dětem život lidí s těžkým zra-
kovým postižením, jejich každodenní výzvy i způsoby, jak 
jim společnost i my může pomoci.

Během akce se děti dozvěděly o handicapu, který posti-
huje mnoho lidí po celém světě. Diskutovalo se o tom, jak 

měly možnost si koně pohladit a dokonce mu dát připra-
vená jablíčka a mrkev jako odměnu.

Celou akci si děti velmi užily. Velké poděkování pat-
ří Bohdance Kaštovské, která nám pomohla tuto krásnou 
událost zprostředkovat. Díky ní jsme mohli zažít pravou 
svatomartinskou atmosféru a odnést si spoustu krásných 
zážitků. K dokonalosti akce nám chyběly jen ty svatomar-
tinské rohlíčky.

se nevidomí orientují v prostoru, jak se učí samostatnosti 
a jaké pomůcky jim usnadňují každodenní život. Zvláštní 
pozornost byla věnována také výcviku vodicích psů, kteří 
jsou pro nevidomé neocenitelnými pomocníky.

Jedním z  hlavních bodů programu byla praktická 
zkouška, při které si děti mohly na vlastní kůži vyzkoušet, 
jaké to je žít ve tmě. Se zavázanýma očima se pokoušely 

SVATÝ MARTIN PŘIJEL NA BÍLÉM KONI

MEZINÁRODNÍ DEN NEVIDOMÝCH – BÍLÁ PASTELKA

z tvoření. Každý si našel svůj vlastní styl, a vyřezávání dýní 
se tak stalo nejen kreativní činností, ale i krásným společ-
ným zážitkem dítěte a rodiče. Vyřezávalo se na školní za-
hradě i v domácnostech.

Po dokončení dýňových výtvorů byly všechny vystave-
ny před školou, kde vytvořily kouzelnou podzimní scené-

rii. Večer si děti měly možnost své dýně rozsvítit a  spo-
lečně si užít pohled na zářící dýně. Tato část programu 
byla vrcholem celé akce, protože rozsvícené dýně vytvořily 
nádhernou atmosféru a dodaly školnímu okolí jedinečné 
kouzlo. Dýňování se opět vydařilo a všichni se už nyní těší 
na příští ročník této krásné podzimní tradice!

Anna Vašíčková Artur Pavlinec

Sv. Martin s dětmi 1. a 2. oddělení školní družiny 
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rozeznat předměty pouze pomocí hmatu.
Další část programu se zaměřila na rozvoj ostatních 

smyslů, které nevidomí lidé využívají mnohem intenziv-
něji. Děti měly za úkol rozpoznávat různé vůně podle či-
chu nebo hádat potraviny podle chuti. Tato aktivita jim 
pomohla lépe pochopit, jakým způsobem se nevidomí 
orientují ve světě. Už ví, jak nevidomí čtou a  jak poznají 
hodiny, jak dovedou používat i mobilní telefony pomocí 
znaku.

Během akce se děti také seznámily s projektem Bílá pas-
telka, který podporuje nevidomé a slabozraké lidi v České 
republice. Dozvěděly se, jak mohou přispět a jak důležitá 
je solidarita a pomoc těm, kteří to potřebují.

Celý program byl pro děti nejen zajímavý, ale také vel-
mi poučný. Díky této zkušenosti si mohou lépe představit, 
s  jakými výzvami se nevidomí lidé denně potýkají. Snad 
získaly větší pochopení pro jejich životní situaci.

V  týdnu od 10. do 14. února 2025 proběhla v  naší 
školní družině akce, která se věnovala tématu komunika-
ce mezi lidmi. Děti měly možnost seznámit se s různými 
historickými i  moderními způsoby předávání informací 
a vyzkoušet si je v praxi. V rámci programu se žáci sezná-
mili s historickými způsoby dorozumívání, které používa-
ly dávné civilizace i  novodobé armády. Dozvěděli se na-
příklad o bubnování, které sloužilo k předávání zpráv na 
velké vzdálenosti, nebo o poštovních holubech, kteří byli 
využíváni pro doručování vzkazů zejména ve válečných 
dobách. Velkou část programu tvořila morseovka a různé 

typy šifer. Děti se učily základní principy kódování zpráv 
a následně si mohly vyzkoušet jejich praktické využití. Ka-
ždý žák napsal své jméno v morseovce a někteří dokonce 
zašifrovali krátký vzkaz pro své rodiče či paní vychovatelky. 
Vedle historických způsobů komunikace si děti vyzkoušely 
také současné technologie. Byla jim předvedena komuni-
kace pomocí e-mailu a SMS zpráv, což všichni dobře znají 
a používají je. Diskutovalo se o tom, jak se moderní tech-
nologie změnily v porovnání s minulostí a  jaký vliv mají 
na naše životy. Celá akce byla doprovázena videoukázkami, 
které dětem přiblížily fungování různých komunikačních 

KOMUNIKACE MEZI LIDMI – OD BUBNOVÁNÍ  

PO MODERNÍ TECHNOLOGIE

Bibiana Hrubošová, Aneta Čermáková a  další děti 1. a  2. 
odd. školní družiny

Filip Grebeníček, Ondřej Slezák 

Matyáš Kohout, Jan Šmíd, Lída Veselá, Anna Dvořáčková

Patricie Pospíšilová, Anežka Dudešková, Adriana Gajdošíková, 
Anna Mišáková
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V prostorách školní družiny se 13. ledna 2025 objevil 
první puk na hrací ploše. Odstartoval tak očekávaný turnaj 
ve stolním hokeji, kterého se zúčastnilo sedm týmů dvojic. 
Šest chlapeckých a  jedno dívčí duo se utkalo ve formátu 
každý s každým, přičemž inspirací pro hráče byly skuteč-
né hvězdy NHL. Každý zápas byl napínavý, plný rychlých 
úderů a  taktických soubojů. Během tří týdnů se odehrá-
lo mnoho dramatických momentů, nečekaných obratů 
a skvělých akcí, které diváci nadšeně sledovali. Atmosféra 
byla napjatá, každý tým si věřil na vítězství. Tabulka zápasů 
postupně ožívala výsledky. Týmy se povzbuzovaly, radovaly 
z vítězství a smutnily po prohrách. Po odehrání všech zápa-
sů vzešlo konečné pořadí týmů.

Zasloužené vítězství si připsala dvojice Jakub Králík 
a Vincent Zlámalík, kteří vyhráli všech šest zápasů a od-
nesli si titul šampionů turnaje. Na druhém místě skončila 
dvojice Jan Prášil a  Jan Šmíd, bronzovou příčku obsadili 

V týdnu od 17. do 21. února 2025 se školní družina pro-
měnila v  prostor plný příběhů, dobrodružství a  fantazie. 
Akce s názvem „Týden s knihou“ měla za cíl přiblížit dětem 
práci s  knihou a  ukázat jim, jak rozmanitý svět literatury 
může být.

Během týdne měly děti možnost seznámit se s různými 
žánry literatury – od pohádek a  dobrodružných příběhů 
až po encyklopedie a detektivky. Každý žák si přinesl svou 
oblíbenou knihu a krátce ji představil ostatním. Díky tomu 
si děti mohly rozšířit obzory a najít inspiraci pro své další 
čtení.

Aby byl týden s knihou ještě zajímavější, byla pro děti 
připravena tři speciální stanoviště:

metod v praxi. Nejvíce je zaujaly záběry ze starých �lmů, 
kde byli poštovní holubi využíváni k doručování důležitých 
zpráv, nebo scény z vojenských �lmů, ve kterých se vojáci 
dorozumívali pomocí morseovky. Akce se setkala s velkým 

Ondřej Slezák a Adam Vrána. Dalšími účastníky byli bratři 
Lukáš a Michal Kulhaví, Václav Kusák s Alexandrem Králí-
kem, Ondřej Hastík s Jáchymem Laštovičkou a jediné dívčí 
duo Ema Polášková a  Ester Maternová, které se statečně 
pustilo do soubojů se silnými soupeři.

Slavnostní vyhlášení výsledků a předání cen se uskuteč-
nilo 10. února 2025 opět ve školní družině. Všichni účastní-
ci turnaje byli oceněni nejen diplomy a drobnými cenami, 
ale také sběratelskými kartičkami legendárního hokejisty 
Jaromíra Jágra. Turnaj se setkal s velkým úspěchem a nad-
šením, což dává naději na jeho pokračování i v příštích le-
tech. Turnaj byl nejen skvělou zábavou, ale také příležitostí 
pro žáky poměřit síly, zdokonalit své dovednosti a užít si 
sportovní atmosféru. Turnaj skončil, ale vzpomínky na něj 
zůstanou v paměti všech. Bylo to víc než jen hra. Ukázalo 
se, že týmová práce, odhodlání a nadšení dokáží překonat 
jakékoliv překážky.

• Knihovna – zde si mohly prohlédnout a  vypůjčit 
vhodné knihy z  knihovny B. B. Buchlovana. Dětem 
jsme doporučily zajímavé tituly a vysvětlily, jak fungu-
je půjčování knih.

• Půjčovna – každý přinesl knihu, kterou rád čte a na-
bídl ji svým spolužákům k dočasnému zapůjčení. Děti 
si tak mohly vyzkoušet, jaké to je být malým knihov-
níkem.

• Knihobudka – do této improvizované knihobudky 
děti donesly knihy, které už přečetly, a věnovaly je dal-
ším čtenářům. Díky této aktivitě dostaly knihy druhou 
šanci a putovaly k novým majitelům.

Akce měla velký úspěch, a  proto bude pokračovat 

nadšením a děti si odnesly nejen nové poznatky, ale také 
zážitky z netradičního psaní zpráv. Díky této zkušenosti si 
lépe uvědomily, jak důležitá je komunikace v každodenním 
životě a jak moc se vyvíjela v průběhu dějin.

TURNAJ VE STOLNÍM HOKEJI

TÝDEN S KNIHOU – CESTA DO SVĚTA PŘÍBĚHŮ

Jan Šmíd, Jan Prášil, Jakub Králík, Vin-
cent Zlámalík, Adam Vrána, Ondřej 
Slezák

Ema Polášková, Ester Maternová, Lukáš 
Kulhavý, Michal Kulhavý, Václav Kusák, 
Jáchym Laštovička

Ondřej Slezák, Lukáš Kulhavý, Adam 
Havlík, Alexandr Králík, Adam Vrána, 
Michal Kulhavý
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Adam Richtr, Patricie Pospíšilová, Anež-
ka Dudešková, Stela Grebeníčková

Michaela Kolářová, Lída Veselá, Adria-
na Gajdošíková

Bibiana Hrubošová, Michaela Kolářová, 
Filip Bosák, Matěj Hlaváček, Julie Haná-
ková

Hned po podzimních prázdninách jsme si všichni spo-
lečně vyzdobili obě třídy na páteční dopoledne, kdy se naše 
mateřinka proměnila ve školku plnou strašidel. Bubáci, ča-
rodějové a  čarodějnice, skřítkové, kocouři, netopýři, bílé 
paní a lecjaké jiné kouzelné bytosti od samého rána plni-

li nevšední úkoly a prováděli tematické aktivity, bavili se, 
tancovali a  ochutnávali nejrůznější strašidelné dobrůtky. 
Po pořádném vydovádění jsme se šli projít obcí a prohlídli 
si výzdobu u některých domů a před školou, kde se dětem 
nejvíce líbily vydlabané dýně.

PÁR STŘÍPKŮ Z MATEŘINKY ANEB CO SE DĚLO VE ŠKOLCE OD 

PODZIMU DO JARA

STRAŠIDÝLKA VE ŠKOLCE

i v březnu. Děti budou mít možnost zapojit se do dalších 
čtenářských aktivit, besed o  knihách a  společného čtení. 
Týden s knihou tak nebyl jen jednorázovou akcí, ale od-
startoval dlouhodobější projekt, který podporuje lásku ke 
čtení a sdílení příběhů. Díky této akci si děti uvědomily, že 

knihy nejsou jen povinnou školní četbou, ale také skvělým 
prostředkem k objevování nových světů a dobrodružství.

Školní rok se pomalu blíží ke svému závěru, ale ve 
školní družině nás ještě čeká spousta zajímavých akti-
vit a  zábavy. Připravili jsme pro děti program, který jim 
zpestří jarní měsíce a  přinese spoustu nových zážitků. 
Jaro přivítáme ve velkém stylu! Děti si mohou obléknout 
ty nejbláznivější kombinace oblečení a užít si veselý den 
plný her a smíchu.

Každý den v  týdnu bude mít svou barvu! Bude-
me se oblékat, tvořit a  hrát si podle barevné inspirace. 
Naučíme se více o  tom, jak žijí zvířecí rodiny, jak pečují 
o mláďata.

Připravíme si krásné velikonoční dekorace, malovaná va-
jíčka a další výrobky, které ozdobí naši družinku a domovy. 
Zasoutěžíme si v hodu papírovými vlaštovkami. Kdo do-
hodí nejdál? Kdo vymyslí nejzajímavější model? Určitě to 
děti bude bavit. Koncem dubna si vyrobíme čarodějnice, 
které nám ozdobí družinu a možná i půjdou do jarní vatry! 
Pro naše milé maminky připravíme odpolední vystoupení 

plné písniček a básniček jako poděkování za jejich lásku a péči. 
Povíme si, jak se bezpečně chovat na cestě do školy, a vy-
zkoušíme si různé dopravní situace.

Ani na tatínky nezapomeneme. Připravíme jim malé 
překvapení.

Čeká nás Den Země. Budeme si povídat o ochraně pří-
rody, recyklaci a o tom, jak můžeme každý přispět k lepší-
mu životnímu prostředí.

Seznámíme se s bylinkami, jejich využitím a možná si 
některé i zasadíme, kdo bude chtít, může si vytvořit herbář.

Zkusíme se stát malými meteorology a budeme sledovat 
počasí, tvořit vlastní předpovědi a zkoumat, jak se mění klima. 
Na závěr školního roku si společně zazpíváme oblíbené 
písně, které nesmí chybět u táboráku.

Těšíme se na společné chvíle plné smíchu, objevování 
nových věcí, zážitků a hlavně kamarádství.

Jitka Polášková, vychovatelka ŠD

CO NÁS JEŠTĚ ČEKÁ V TOMTO ŠKOLNÍM ROCE VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ?
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Příjezd „sv. Martina“, který nám na koni přivezl do 
školky své světlo, byl symbolickým zakončením projek-
tového dne věnovaného právě tomuto ušlechtilému muži. 
Děti mu na oplátku za jeho dobrosrdečnost zazpívaly pís-
ničku a  předaly pár perníkových podkoviček a  koníčků, 
jež během dopoledne samy napekly. Mimo pečení kluci 
a holky celé dopoledne plnili nejrůznější tematické úkoly, 
zopakovali si legendu o sv. Martinovi, zahráli si svatomar-
tinský dobble a v poledne si za odměnu pochutnali na sva-
tomartinské pečínce.

Děkujeme paní Bohdaně a její kobylce Hermíně za mi-
lou spolupráci.

Abychom dětem trošinku zkrátili čas čekání na Ježíška, 
a zároveň jsme se všichni na blížící se Vánoce příjemně na-
ladili, uspořádali jsme 10. prosince ve školce vánoční díl-
ničky. Dopoledne děti s paní učitelkami napekly perníčky, 
které provoněly celou školku, a  odpoledne už netrpělivě 
vyhlížely své rodiče a prarodiče, s nimiž si perníčky spo-

lečně zdobili. Nezůstalo jen u zdobení perníčků. V něko-
lika pracovních koutech si dospěláci se svými ratolestmi 
vyráběli ozdůbky na stromeček ze studeného porcelánu, 
andílky z korku nebo vánočního skřítka ze šišky. Každý si 
tak odnášel něco pěkného k výzdobě svého domova.

SV. MARTIN – PROJEKTOVÝ DEN

VÁNOČNÍ DÍLNIČKY

Mladší Berušky v převlecích Starší Mravenečci ve svých kostýmech

Sv. Martin s dětmi před školkou

Zojince se zdobením pomáhá starší sestra Matylda a maminka
Jareček Veselý, Lukášek Gajdošík, Liduška Veselá a  Štěpánka 
Kusáková
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„Nejedl jsem vitamíny, teď mám nosík plný rýmy“, byl 
název výchovně vzdělávacího bloku, který jsme s dětmi ve 
školce probírali jeden z  lednových týdnů. Postupně jsme 
se dozvídali o našem těle, o  tom, jak funguje, jak máme 
o sebe co nejlépe pečovat, abychom byli zdraví, silní, spo-
kojení. Věnovali jsme se samozřejmě také prevenci, aby-
chom předešli různým úrazům. Jak se správně zachovat, 
jak pomoci druhému, když už k nějakému poranění do-
jde, nám během týdne do třídy Mravenečků přišla ukázat 
„sousedka“ paní Jarmila Ulmanová z ČČK se svým „kama-
rádem“ medvídkem. Kluci a holky si besedu náležitě uži-
li, protože si všechno mohli vyzkoušet. Paní Ulmanová je 
naučila, jak mohou pečlivě ošetřit drobnou ranku, jakým 

způsobem mají při přesunu podepřít kamaráda, který si 
zranil nohu. Závěrem dětem ukázala, jak se váže poraněná 
ruka do závěsu trojcípým šátkem. Děvčata a chlapci byli za 
svou snahu a pozornost odměněni od naší milé sousedky 
omalovánkou a bonbony. Do třídy ještě dostaly děti kvar-
teta malého záchranáře. 

BESEDA S PANÍ ULMANOVOU

I v tomto školním roce si pro děti ze školky připravila 
paní katechetka Batůšková velmi poutavý program o Třech 

králích v kostele. Chlapci, děvčátka i paní učitelky byli tak 
nadšení, že si zrovna domluvili velikonoční návštěvu.

TŘI KRÁLOVÉ

Chlapci a děvčata s rekvizitami z příběhu před oltářem

Elinka Medková a Stelinka Polášková z Berušek si také zahrály 
na záchranářky a moc jim to slušelo

Paní Batůšková s dětmi u jesliček

Ošetření kluci a holky z Mravenečků společně s paní Ulmanovou
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Předposlední únorový týden jsme se od pondělí ve 
školce společně připravovali na páteční karneval. Postup-
ně jsme si vyzdobili třídy, herny, šatny i schodiště, povídali 
o  zvycích v  tomto období, hráli různé veselé hry, tvořili 
pestrobarevné masky, škrabošky, hudební nástroje. Za-
hráli jsme si také pohádku O koblížkovi a zazpívali jeho 
písničku. Kluci a holky se ale po všechen tento radostný 

V  tematickém bloku, kdy jsme s  dětmi probírali po-
volání a řemesla, si obě třídy zahráli na cukráře. Chlapci 
a děvčátka v Beruškách vykrajovali sušenky ve tvaru zvířá-

čas nejvíce těšili na to, až si oblečou svůj kostým a ukáží 
se kamarádům v celé své kráse. A že se bylo na co koukat. 
Po maškarním reji, byly všechny masky po zásluze odmě-
něny medailí, frkačkou, balónkem a sladkostí. Užili jsme 
si krásné dopoledne plné dovádění, tance a zábavy. Sladké 
bavorské vdolečky k obědu byly pro nás všechny třešinkou 
na dortu.

tek, starší děti v Mravenečcích pekly v den, kdy měl svátek 
Valentýn, a tak měly sušenky tvar jak jinak než srdíček. Na 
sladkých sušenkách si po upečení všichni moc pochutnali.

KARNEVAL VE ŠKOLCE

MALÍ CUKRÁŘI

Zleva dole leží Tadeášek Gajdušek a  Klaudinka Konečná. Za 
nimi jsou zleva Matýsek Tomeček, Sebík Gajdušek, Mireček 
Šuránek, Damiánek Pavlinec a Teošek Lukš. Zleva stojí Anička 
Veselá, Matylka Laštovičková, Karinka Ta�ichuk, Nellinka Has-
tíková, Nelinka Sentlová, Viktorka Malíčková a Leontýnka Če-
velová. V kostýmu létající veverky za nimi stojí paní asistentka 
Jana Zemánková a v kostýmu údržbáře paní učitelka Monika 
Bílová. 

Zleva dole leží Tadeášek Košina a Kája Cirhan, za nimi zleva sto-
jí Zojinka Laštovičková, Štěpánka Kusáková, Elinka Medková, 
Nikolásek Malíček, Terezka Pospíšilová, So�nka Klasová, Stelin-
ka Polášková, Anetka Lukšová, Kubíček Šobáň a Filípek Sentl. Za 
nimi v kostýmu prasátka stojí paní učitelka Ivana Káňová.

Berušky a jejich zvířátkové sušenky
Malá Linh z Berušek při 
vykrajování sušenek 

Cukráři a cukrářky z Mravenečků
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Prvním letošní turnaj se konal 29. listopadu v Halen-
kovicích a byl určen žákům první a druhé třídy. Turnaje se 
zúčastnily týmy Halenkovic, Huštěnovic, Spytihněvi, Kud-
lovic, Slovácko Pink a  Slovácko Black. Naši školu repre-
zentovali žáci Artur Pavlinec, Jáchym Laštovička, Václav 

Kusák, Adam Havlík, Alexandr Králík, Patrik a  Richard 
Kohoutovi. I když to byl jejich první turnaj a zápas, hráli 
s velkým nasazením, bojovali o každý míč, nebáli se sou-
peřů, ale hlavně bojovali s velkým nadšením a odhodlá-
ním. Prohráli pouze jeden zápas proti tymu Slovácko Pink, 

TURNAJ O PUTOVNÍ POHÁR STAROSTY  

OBCE HALENKOVICE - MLADŠÍ ŽÁCI

1. lekce plavání předškoláků v Aquapar-
ku

Na pohádku v  Knihovně BBB se děti 
vždy těší

Při řešení dopravních situací v počítačo-
vé učebně na DDM Šikula jsou všichni 
opravdu zaujatí

Po besedě s paní knihovnicemi mají děti 
prostor k prohlížení knih v útulném dět-
ském oddělení

Hradišťské hřiště v  ulici Na Splávku se 
nedá jen tak obejít

Amálka Mikulcová, Teošek Lukš, Leon-
týnka Čevelová. Damiánek Pavlinec, 
horní řada Viktorka Malíčková, Karinka 
Ta�ichuk a Matylka Laštovičková

Od začátku března se předškoláci opět těší z plavání v Aquaparku v Uherském Hradišti a z kurzu dopravní výchovy 
na DDM Šikula. Když jedou na Dopraváček, mají ještě čas zadovádět si na některém z hradišťských dětských hřišť.

I tento školní rok děti navštěvují Knihovnu Bedřicha Beneše Buchlovana v Uherském Hradišti, kde pro ně paní knihovnice 
mají vždy připravenou besedu s novou pohádkou. 

Monika Bílová, zástupkyně ředitelky pro MŠ

Zdravíme všechny přátele �orbalu. Takto ve zpravodaji 
všechny fanoušky �orbalu zdravili vždy manželé Klapilo-
vi. Ti po krásných a dlouhých 8 letech předali pomyslnou 
štafetu novým trenérům, a to panu Pavlu Pavlincovi a panu 
Michalu Šobáňovi. Oba trenéři se s �orbalem i dětmi sžili 
velmi rychle. Michal Šobáň pomáhal už dříve na �orbalo-

vých turnajích jako rozhodčí. Pavel Pavlinec zase trénuje 
děti ve sportovním kroužku všestrannosti. Trenérství �or-
balu pro ně bylo trochu výzva, ale zhostili se jí velmi dobře. 
Florbal je v naší škole velmi populární a oblíbený sport, 
o čem svědčí také to, že se do kroužku �orbalu přihlásila 
i řada nově příchozích prvňáčků, včetně dívek. 

FLORBAL – SPORTOVNÍ KROUŽEK PŘI ZŠ
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Z NAŠÍ FARNOSTI

Jubileum je označení významného roku v  životě člo-
věka samotného nebo nějakého místa nebo mimořádné 
události. Název je odvozen od beraního rohu „yobel“, kte-
rý se používá k zahájení Dne smíření v židovském náro-
dě. Židovské slavení mimořádného roku mělo být každý 
padesátý rok a měla to být doba k obnovení vztahu s Bo-
hem, mezi lidmi navzájem a s celým stvořením, zahrnoval 
odpuštění dluhů, navrácení zpronevěřené půdy a období 
neobdělávání polí.

Křesťané tuto myšlenku přijali zejména ve vztahu člo-
věka k Bohu a k lidem a první jubileum slavili v roce 1300 
vyhlášením papežem Bonifácem VIII. jako svatý rok, jako 
doba, v níž nás proměňuje Boží svatost. Původně se měl 
svatý rok slavit každých 100 let, pak se interval zkrátil na 50 
let a v roce 1470 je papež Pavel II. stanovil každých 25 let. 
Existují i mimořádné roky, tím byl např. rok 2015 vyhlá-
šený papežem Františkem jako Rok milosrdenství. V prů-

běhu staletí se měnil i způsob 
připomenutí jubilejního roku. 
Původně se měl člověk vypra-
vit na pouť k bazilikám svaté-
ho Petra a Pavla v Římě, zhod-
notit svůj život, rozhodnout se 
změnit a hlavně napravit svůj 
dosavadní život, udělat jasný 
průchod ze „starého“ způsobu 
života do nového (k tomu byly 
i zřizovány speciální dveře či brány). Jubilejní rok proží-
váme i v tomto roce, má v nás posílit naši víru a odvahu 
jít dál s nadějí, něco v našem proměnit. K tomu je možné 
navštívit i jiné baziliky, katedrály a kostely. V našem okolí 
je to např. Velehrad, Svatý Hostýn, Provodov aj. Naše far-
nost plánuje pouť uskutečnit na podzim 20. září na Horu 
Kalvárii v Jaroměřicích u Jevíčka (viz pozvánka).

JUBILEJNÍ ROK 2025

Starší žáci se už tradičně účastní okresní �orbalového 
turnaje ČEPS CUP. Turnaj se konal 12. prosince v Buchlo-
vicích. Celkem 10 týmů bylo rozděleno ve dvou skupinách. 
Náš tým postoupil ze 2. místa ve skupině, ale v semi�nále 
prohrál s týmem Sportovky UH. V rozhodujícím zápase o 3. 
místo se střetli v souboji s týmem ZŠ Uh. Ostroh, který se 
jim vybojovat nepodařilo. V konečném pořadí se umístili na 
krásném bramborovém 4. místě, což je mezi tolika týmy vel-
mi krásný výsledek.

V nastávající jarní sezóně se těšíme zejména na Turnaj 
o  putovní pohár starosty obce Huštěnovice a  pak také na 
�orbalovou noc. Doufáme, že udržíme �orbal na minimálně 
stejně dobré úrovni, jako byl doposud, a hlavně že v dětech 
bude dál budovat kladný vztah ke sportu a hlavně �orbalu.

Vladimíra Šobáňová

dále měli dvě remízy a ve dvou zápasech nasazené soupeře 
porazili. Nakonec si po dramatickém závěru vybojovali 
krásné 3. místo.

ČEPS CUP BUCHLOVICE

STARŠÍ ŽÁCI

Trenéři Michal Šobáň a Pavel Pavlinec, zleva Alexandr Králík, 
Patrik Kohout, Jáchym Laštovička, Václav Kusák, Richard Ko-
hout, níže Adam Havlík, Artur Pavlinec

Trenér Michal Šobáň a Pavel Pavlinec, zleva Jakub Králík, Michal 
Šobáň, Ondřej Kovářík, Nelly Straková, Michal Kulhavý, Matyáš 
Pulkrábek, Matyáš Kohout, Lukáš Kulhavý a Petr Mamula
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K  jubilejnímu roku je vytvořené i  krásné logo, které 
má v  sobě ztvárněné poselství tohoto jubilejního roku: 
čtyři postavy, které představují celé lidstvo pocházející ze 
čtyř světových stran, se objímají, aby naznačily solidaritu 
a bratrství, které by měly spojovat všechny národy. Postava 
vpředu se drží kříže – symbolu víry – ten je dole protaže-
ný až do tvaru kotvy – symbolu naděje, tu potřebujeme 
zejména ve chvílích největší nouze. Pod postavami jsou 
vlny rozbouřeného moře, symbolizuje skutečnost, že život 
neprobíhá vždy v klidných vodách. Kříž se sklání k lidstvu, 
nenechává člověka samotného, nabízí mu jistotu své pří-
tomnosti a bezpečí naděje. Skrze logo jsme vybízeni, aby-
chom byli poutníky naděje, kteří nestojí na jednom místě, 
ale kráčí vpřed ne sami, ale společně a šli za jasným cílem, 
kterým je Bůh. Tím se poutník liší od tuláka.

Mějme odvahu se rozhodnout ve svém životě, ve svých 
rodinách, pracovištích, stát se poutníky naděje, něco změ-
nit, třeba začít pozdravem, úsměvem, povzbudivým slo-
vem nebo podanou rukou v pravé chvíli, hlavně nestůjme 
na jenom místě, jděme vpřed. /Zpracováno podle www.
jubileum2025.cz/

Radka Batůšková

Novoroční koncert v naší obci se stal začátkem ledna už 
téměř tradicí. Uskutečnil se i letos 12. 1. 2025 a pořádala jej 
římskokatolická farnost tentokrát ve spolupráci s obcí Huš-
těnovice.

Příjemné nedělní odpoledne ještě vánoční doby jsme 
mohli prožít v našem chrámu sv. Anny při poslechu krás-
né duchovní hudby v podání Smíšeného sboru Svatopluk 
z Uherského Hradiště pod vedením sbormistra Filipa Mac-
ka. Účinkující uvedla a na závěr všem poděkovala paní Petra 
Valentová, která měla velký podíl na organizaci a průběhu 
koncertu. V programu zazněla velká část slavné Rybovy mše 
vánoční a směs nejznámějších koled Karla Steckera za var-
hanního doprovodu Lucie Adamcové. Slovem celý koncert 
provázela Magda Uhrová.

Pochvalu zaslouží výkony sólistů: soprán – Jitka Janá-
lová, alt – Hana Kocábová, tenor – Michal Horák, bas – 
Robert Adamec. Účinkující ocenili dobrou akustiku, plně 
obsazený kostel milovníky duchovní hudby z  Huštěnovic 
a okolí a rovněž milé přijetí sboru.

Velké poděkování patří paní Petře Valentové a  všem 
z farnosti a obecního úřadu, kteří se jakýmkoliv způsobem 
podíleli na této jedinečné akci. Nemalé poděkování patří 
také našemu duchovnímu otci Stanislavu Matyášovi za po-
skytnutí prostoru v našem kostele a za závěrečné požehnání.

Stanislava Vaňková

NOVOROČNÍ KONCERT PĚVECKÉHO SBORU SVATOPLUK 

Společná fotogra�e krojovaných dětí z hodové nedělní mše svaté Koncertem provázela Petra Valentová
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Svatý Mikuláš povzbudil děti, že se nemají bát dělat dobré skutky 
a mají se modlit za dobro ve světe.

Návštěva svatého Mikuláše v kostele na konci mše svaté o 2. ne-
děli adventní. 

Svatá rodina v provedení našich dětí na 
„dětské“ vánoční mši 24. prosince

Představení dětí, které se letos připravují 
na 1. svaté přijímání, se uskutečnilo v ne-
děli 2. února. Ročník je to po delší době 
početnější, připravuje se 11 dětí.

Návštěva Ostravy o  jarních prázdni-
nách. Vypravili jsme se vlakem do Ost-
ravy a  pak trolejbusem na haldu Emu 
a ZOO Ostrava. Zastoupeny byly všech-
ny generace, bylo to „fajne“.

Z ČINNOSTI ČESKÉHO ČERVENÉHO KŘÍŽE

Jednou z  podzimních akcí místní skupiny ČČK byla 
již podruhé strašidelná halloweenská zahrada, která se 
uskutečnila 1. listopadu. Přípravy začaly již v dopoledních 
hodinách, kdy jsme se sešli na zahradě MŠ a začali s aran-
žováním různých strašidelných halloweenských dekorací 
a  světýlek. I  tentokrát nás podpořila naše základní škola, 
která zapůjčila své výrobky – světýlka, strašidla, kostlivce, 
které děti vyrobily v  hodině výtvarné výchovy. Celá akce 
začínala v 17 h, avšak již čtvrt hodiny před začátkem stálo 
pár zvídavých dítek před branou školkové zahrady. Mimo 
krásné výzdoby na děti čekaly 
i  různé dobroty s  halloween-
skou tématikou. Největší úspěch 
měla „krev“ ve stříkačce, kterou 
si děti mohly vypít. 

Po projití zahrady se účast-
níci přesunuli na hřiště, kde na 
děti čekala další strašidelná výz-
doba v hospodě U Válca, kde se 

členky ČČK spolu s Luckou Zaťovičovou postaraly o pro-
gram plný her. Děti za soutěže dostávaly sladké odměny 
a rovněž, jak už je naší tradicí, bylo možné opéct si špekáček 
a ohřát se u ohně. 

Celá akce byla zpestřena vystoupením na písničku Bella 
Ciao. 

Věříme, že se akce povedla a děti i  rodiče si ji náležitě 
užili. Děkujeme hospodě U Válca za spolupráci a již teď se 
těšíme na další ročník.

Kateřina Zlámalíková

HALLOWENSKÁ ZAHRADA
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Mezi každoroční aktivity spolku Českého červeného kří-
že patří vánoční dílničky. Ty se uskutečnily první adventní 
neděli 1. prosince. Členky ČČK si pro děti přichystaly tvoře-
ní v podobě zvonečků z papírových kelímků, andílků a růz-
ných dekorací z  drátků, papírových ozdob na stromeček, 
svícnů... Děti si mohly nazdobit perníčky. Sálem se nesly 

V  sobotu 8. března si místní skupina ČČK připravila, 
jako již každým rokem kurz první pomoci pro děti. 

Sešly jsme se již v 8 h, abychom pro děti připravily pří-
jemné prostředí. Před devátou hodinou už přicházely prv-
ní děti, které jsme si zaregistrovaly, abychom pro každého 
mohly připravit diplom a  odměnu. Dětí se sešlo více než 
dost. 

Zahájení akce si vzala na starost paní Jarmila Ulmanová 
se svou přednáškou a poučením, jak se chovat při různých 
typech poranění a úrazů. 

Po přednášce se skupinky dětí doslova rozběhly na cel-
kem 8 stanovišť, aby si své nabité vědomosti vyzkoušely 
v praxi. 

V průběhu dne byla pro děti nachystaná svačinka - párek 
v rohlíku a oplatek. 

Věříme, že si děti dopoledne užily. Některé získaly a ně-
kteří si obnovily své znalosti z první pomoci. Člověk nikdy 
neví, kdy se mu tyto informace budou hodit.

Kateřina Zlámalíková

koledy a návštěvníci mohli ochutnat vánoční cukroví, které 
napekly členky ČČK. Nechyběl ani tradiční punč. U vcho-
du byl přichystán fotokoutek s vánočním zátiším. Všichni 
návštěvníci tak mohli nasát ve vyzdobeném sálu vánoční 
atmosféru a děti si odnesly spoustu krásných výrobků. 

Lucie Kulhavá

VÁNOČNÍ DÍLNIČKY

KURZ PRVNÍ POMOCI PRO DĚTI

Lucie Kulhavá, Kateřina Zlámalíková Veronika Šmídová, Barbora Pulkrábková Petra Vanderková, Andrea Svatoš

V letošním roce byla rekordní účast dětí na kurzu první pomoci 
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Na přelomu měsíců ledna a února se už tradičně kaž-
dý rok koná v Huštěnovicích maškarní ples pořádaný MS 
ČČK. V tomto roce to bylo v sobotu 8. února. Muzikanti 
skupiny NAEX už kolem půl šesté začali na podium v kul-
turním domě instalovat své reprobedny a hudební nástroje 
a vylepšovat ozvučení, aby při zahájení plesu všechno fun-
govalo tak, jak má.

Ples začal a na sále sedělo jen několik hostů, trošku zkla-
mání. Překvapení přišlo s nástupem masek.

Bylo jich tolik, že rázem byl sál plný a místa u stolů má-
lem pochyběla. Nápaditost masek byla opět úžasná a nedalo 
se rozhodnout, která je nejlepší. O pořadí nakonec rozhodli 
všichni návštěvníci, kteří u vstupu dostali hlasovací lístečky 
a ty potom vložili do sklenic příslušným maskám, které se 
jim líbily. Hlasovalo se zvlášť pro skupiny a zvlášť pro jed-
notlivce.

Nakonec v  jednotlivcích zvítězily masky představující 
LEVNÉ a DRAHÉ MÁSLO, pomyslné místo druhé patři-
lo postavičce „SCÉNA KING KONG“ a třetí místo obsadil 
RÁKOSNÍČEK.

 Ve skupinách první místo získali MIMOZEMŠŤANÉ, 
druhou příčku obsadila skupina MYTOLOGIE a třetí byli 
KRÁLÍCI Z  KLOBOUKU A  KOUZELNÍK POKUSTON. 

V těsném závěsu byli VIP HOSTÉ, REBELIE A VYBOČE-
NÍ Z NORMÁLU, MIMONI.

Mezi jednotlivci ještě byly postavičky jako MIKY MAUS, 
HAVAJKA, ZORO A  ELENA, SLEPICE, STARÝ ČERT, 
BEZĎÁK a NUDISTKA. 

Všem, kteří si udělali čas věnovaný přípravě a zhotovení 
masek, patří velké poděkování a náš obdiv. Doufám, že od-
měnou pro ně byla zábava až do pozdních nočních hodin 
a příští rok bude maškarní ples opět jejich.

Před půlnocí přišlo na řadu překvapení, o které se opět 
po roce postaraly nejen mladší členky výboru ČČK, ale 
i  jejich kamarádky. Sálem se rozezněly tóny hitu HOLKY 
Z NAŠÍ ŠKOLKY a roztomilé holčiny předvedly své taneční 
kreace. Sklidily oprávněně velký potlesk.

V letošní tombole se sešlo asi sto dvacet cen od mnoha 
sponzorů, a tak si někteří návštěvníci odnášeli z plesu i ně-
kolik dárků.

Zábava pokračovala a všichni se dobře bavili, dokud mu-
zikanti hráli. A  ti nám už přislíbili zahrát na našem plese 
i příští rok, protože maškarní v Huštěnovicích je prostě nej-
lepší!!

Tak už se těšíme!
Ludmila Smýkalová, předsedkyně MS ČČK

LETOŠNÍ MAŠKARNÍ PLES

Z půlnočního překvapení - Holky z naší školky - zleva Zlámalíková Jana, Zlámalíková Kateřina, Vanderková Petra, Číhalová Radka, 
Kováříková Hana, Pulkrábková Barbora, Maňásková Helena, Gregorová René, Šmídová Veronika, Kulhavá Kristýnka, Zezulová Andrea 
a Kulhavá Lucie.
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FOTBALOVÁ MLÁDEŽ

Během zimní přestávky naši mladí fotbalisté a jejich trenéři 
nezahálejí. Pokud jim počasí přálo, využívali přípravka a mlad-
ší žáci multifunkční hřiště. Mladší přípravka se během zimní-
ho období připravuje v kulturním domě. Jelikož nejsou v naší 
obci vnitřní prostory, které by mohli starší fotbalisté využívat 
pro tréninky, bylo jim umožněno trénovat ve sportovní hale 
ve Spytihněvi a tuto přípravu ukončili koncem února. Jak už 
to bývá, tak zimní období představuje pro fotbal spoustu halo-
vých utkání, ať už v podobě přátelských zápasů nebo turnajů. 
Naši mladí fotbalisté se některých turnajů zúčastnili a odvezli 
si spoustu krásných zážitků a nových fotbalových zkušeností. 

Mladší přípravka pod vedením Rastislava Balajky se zú-
častnila 7. prosince turnaje U7 v Buchlovicích, 19. ledna tur-
naje U9 ve Velkých Pavlovicích, 26. ledna miniturnaje v Uher-
ském Hradišti a 16. února turnaje U9 ve Spytihněvi.

Starší přípravka pod vedením Rostislava Zlámalíka se 
zúčastnila 7. prosince mikulášského turnaje v  Boršicích 
u Buchlovic, 18. ledna turnaje U11 ve Velkých Pavlovicích, 8. 
února a 16. února turnajů U11 ve Spytihněvi.

Mladší žáci se pod vedením Davida Kulhavého zúčastni-

li 19. ledna turnaje v Drslavicích, 8. února přátelského utkání 
s  týmem z  Kunovic a  3. března přátelského utkání s  týmem 
z Hradčovic. 

Lucie Kulhavá

Matyáš Kohout – nejlepší hráč turnaje U9 ve Spytih-
něvi

Mladší přípravka – Velké Pavlovice: 
zleva trenér Rastislav Balajka, Anežka 
Dudešková, Václav Kusák, Patrik Kohout, 
Marek Hrdlička, Richard Kohout, Matěj 
Tomeček, brankář Jáchym Laštovička 

Michal Kulhavý nej-
lepší hráč turnaje 
v Boršicích

Mladší přípravka v Buchlovicích: Marek 
Hrdlička, Matěj Tomeček, Erik Hegr, 
Anežka Dudešková, Michal Musil, Stela 
Pulkrábková, trenér Rastislav Balajka

Mladší žáci - Drslavice

Starší přípravka – Boršice: trenéři 
David Kulhavý, Rostislav Zlámalík, 
prostřední řada zleva: Vincent Zlámalík, 
Jakub Králík, Lukáš Kulhavý, Ondřej 
Hastík, Václav Dudešek, přední řada 
zleva: Michal Kulhavý, Filip Bosák, 
Matyáš Kohout, Jan Šmíd, brankář Filip 
Grebeníček

Společná fotogra�e krojovaných dětí z hodové nedělní mše svaté 
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STIGA HOCKEY KLUB

FAŠANKOVÁ OBCHŮZKA - KONČINY

Na stupních vítězů Aleš Krejza, Martin 
Hlavačka, Jan Tomaštík

Rok 1967 Rok 2025

Vánoční turnaj v Huštěnovicích byl dosud naším největším turnajem. Zúčastnilo se jej 
neuvěřitelných 23 hráčů, kteří na osmi kluzištích odehráli 165 utkání a vstřelili 645 bra-
nek. Mimo účast domácích dorazili také hráči z klubu THC Třinec a SHC Vedatoři Olo-
mouc.  Martin Hlavačka

Masopust, fašank, končiny, ale v Huštěnovicích se chodilo „s medvědem po škárkách„ a v průvodu chodily maškary, jak se píše v hasičské 
kronice v roce 1967. V letošním průvodu masek byly zastoupeny všechny věkové kategorie, od nejmenších po nejstarší. Stále se drží tradiční 
masky. To je chvályhodné.
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V sobotu dne 1. března uskutečnilo se již 26. pochovávání 
Fašankové Basy, které uspořádal „fašankový výbor“ Huštěno-
vice. Přípravy na tuto akci se však konaly již v měsíci prosinci 
loňského roku, kdy byly jednotlivým členům výboru uloženy 
úkoly k úspěšnému provedení. V posledním týdnu před fašan-
kem začaly přípravné práce spojené s  nákupy potravin, pří-
pravou sálu, zdobením vozu, roznesením pozvánek po obci, 
sháněním sponzorských darů a  další drobné práce vedoucí 
k jejímu zdárnému provedení. V pátek 28. února byly připra-
vovány zabijačkové speciality, kterých se však nemohl zúčast-
nit hlavní kuchař p. Havlík z důvodu jeho nemoci. V sobotu 
byly pak tyto speciality bezplatně nabízeny účastníkům taneč-
ní zábavy. 

Vlastní fašankový průvod se vydal na pochůzku po dědi-
ně v sobotu úderem 10. hodiny dopolední. Účastnilo se jej 57 
masek dospělých a dětí z naší obce. V průběhu akce bylo dě-

tem a dospělým podáno občerstvení, které připravila rodina p. 
Zdeňka Hruboše. Po skončení průvodu pak byl v kulturním 
domě podáván guláš.

Na večerní taneční zábavě hrála k tanci i poslechu již tra-
dičně hudební skupina Vlastimila Nováka se zpěvačkou Mar-
kétou Luskačovou. Před 23. hodinou začal smuteční průvod 
s dočasně zesnulou Basou Fašankovou za účasti tradičních ak-
térů (farář, kostelník, ministrant, výběrčí, funebráci a plačky). 
Po skončení smutečního aktu byla losována tombola, ve které 
bylo více jak 80 cen. Veškeré masopustní veselí pak bylo ukon-
čeno po 2. hodině ranní.

Poděkování za úspěšnou akci patří všem, kteří se aktivně 
podíleli na jejím provedení.

Zdeněk Veselý

FAŠANKOVÝ VÝBOR A HRBAN

Milan Dvořáček a Zdeněk Veselý se postarali o nasycení všech.
Pavel Pavlinec, Stanislav Tománek, Anna Smětáková, Sabina Va-
lentová, za nimi Sabina Večeřová a Ivana Smětáková

POCHOVÁVÁNÍ FAŠANKOVÉ BASY

Na Zelený čtvrtek po skončení večerní mše se odmlčují 
kostelní zvony a ty, jak se říká, odlétají do Říma a až do kon-
ce Bílé soboty jsou nahrazeny hrkáním, řehtáním 
nebo klepáním. Toto hrkání provádějí skupiny 
dětí, chlapců, kteří třikrát denně obcházejí vesni-
ci a nahrazují tím zvony. Na celou skupinu dohlíží 
nejstarší chlapec, kterému se u  nás říká „kaprál“ 
a ten dbá na to, aby vše proběhlo v pořádku a tak, 
jak je dáno tradicí. Tolik na úvod.

Na tuto tradici dbali a dbají i chlapci z naší ves-
nice a navazují tak na hrkání svých dědů a otců. 
Dědové a otcové, členové fašankového výboru, se 
na popud pana Milana Dvořáčka domluvili, že si 
tuto tradici svého dětství po mnoha letech zopaku-
jí. Byly prohledány stodoly, kůlny a hůry, oprášeny 

a opraveny staré hrkače a klepače. Většina si však „nástroj“ půj-
čila od vnuka a v sobotu 31. března 2018, úderem 12. hodiny, 

se skupina přestárlých hrkačů ve složení: Vaverka 
František, Dvořáček Milan, Hrňa Josef, Kryška Mi-
roslav, Veselý Zdeněk, Smýkal Vlastimil a Šimoník 
Josef vydala od sochy sv. Jana Nepomuckého na 
první historickou obchůzku po dědině. Zhruba po 
hodině hrkání jsme se rozešli s tím, že si to příští 
rok zopakujeme. 

Příští obchůzka proběhla 20. dubna 2019. Před 
jejím uskutečněním byly před sochou sv. Jana pře-
čteny jednatelem Zdeňkem Veselým ustavující ar-
tikule spolku HRBAN (zkratka HRkací BANda), 
přijat nový člen pan Stanislav Tománek a  ten byl 

jako nejstarší, 82letý člen, jednohlasně zvolen eme-

HRKÁNÍ O VELIKONOCÍCH – SOUČÁST JARNÍCH SVÁTKŮ

Emeritní kaprál 
Stanislav Tománek
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Starosta Aleš Richtr před slavnostně nastoupenými členy 
HRBANu

Milan Dvořáček st., František Vaverka, Josef Remeš, Zdeněk Hru-
boš, Petr Polášek, Petr Malík, Ondřej Adamík, Miroslav Kryška, 
Stanislav Tománek, Zdeněk Veselý

ritním kaprálem. Do jeho rukou pak jednotliví členové po 
přečtení složili a podepsali slib člena HRBANu. Navštívili jsme 
i  starostu obce, kde panu starostovi kaprál podal slavnostní 
hlášení a  spolu pak provedli přehlídku členů. Pochůzka byla 
ukončena a její vyhodnocení bylo obohaceno zážitky kaprála 
z dob jeho dětství.

V letech 2020 a 2021 byly pochůzky provedeny jen někte-
rými jednotlivými členy a to z důvodu covidových omezení.

Další pochůzka byla uskutečněna 16. dubna 2022. Úvodem 
byl určen kaprálem pokladník a byla stanovena trasa. Dále byli 
přijati noví členové a  to: Polášek Petr, Havlík Vladimír, Hla-
vačka Petr, Šuranský Čestmír, Remeš Josef a Hruboš Zdeněk. 
Tradicí se stala návštěva pana starosty a provedení slavnostní 
přehlídky. Po skončení pochůzky, která byla prodloužena i na 
Dolní konec, se všichni přítomní členové odebrali na oslavu 
40. narozenin nového člena Petra Poláška.

Pochůzka v roce 2023 se uskutečnila 8. dubna a před ní byli 
přijati další 2 noví členové, Sentl Martin a  Adamík Ondřej. 
Tito složili slib člena do rukou kaprála. Navštíven byl starosta 

a někteří občané obce. Pochůzka byla ukončena ve 14 hodin 
a její vyhodnocení provedeno kaprálem v kavárně. 

V roce 2024 dne 30. března byl slavnostně představen jako 
symbol spolku HRBAN nový klepač, který nechal zhotovit 
kaprál a který slouží k posílení morálky členů. Dále byli přijati 
další dva noví členové a to: Malík Petr a Janeček Roman. Po-
chůzka byla prodloužena na část obce Chmatov a její vyhod-
nocení bylo provedeno opět v kavárně.

Co říci závěrem. V současné době má spolek HRBAN již 
18 členů a pod vedením letos již 88letého kaprála Stanislava 
Tománka se jeho jednotliví členové těší na další hrkání.

Zdeněk Veselý
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LOŇSKÉ KATEŘINSKÉ HODY S PRÁVEM
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PÁLENÍ ČARODĚJNIC A DĚTSKÝ DEN

Děti v karnevalových kostýmech zaplnily sál kulturního domu. 
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Když se vdávala Zdenula Varmužova súsedova, tam 
byla krásná postava strýca Hůska. Jedlo se, pilo a zpívalo 
a Tonda Varmuža, vnuk z Kněžpola, hladíl strýca Hůska 
po holéj hlavě a říkal mu „ty moje Hůsátko holohlavé.

Když se žénil bratr Pavel v roce 1970, svajba probíhala 
doma. Tak to v téj době bylo, né jak teď nekde na lůce. To 
se všecky místnosti vypakovaly, co vešly, nacpaly se tam 
stoly a židle, aby svatebčané nemoseli stát ve futrech. Sva-
jba trvala aj pět dní. To néni jak dnes po obřadu na hotel, 
o půl noci dóm a kdo ste z daleka, máte u nás snídani. 

Tenkrát začala svajba zabijačků. Ve čtvrtek všecko jak 
se patří, tlačenka, jelita, jitrnice, masa pečeného a chystalo 
se na pátek. To bývala „svíca“, toš takové rozlůčení se svo-
bodů. Gulášu padesátilitrový hrnec, dostatečně vína, piva, 
slivovice, pagáčků aj cukrové. A také buchet tvarohových 
nebo makových, jak se říká „na vojenský krok“. 

První deň nebudu zpomínat. Na druhý deň po svajbě, 
to je v nedělu, začínala druhá a tá zajímavější část. Protože 
drůžky a mládenci byli takoví víc k sobě. Tetičky neupo-
zorňovali jak v první svajbový deň svoje chlapy „už máš 
pátů štamprlu nebo osmé pivo. Nálada byla moc pěkná, 
protože bylo léto, slunko svítilo a byla žízeň.

Po obědě každý ze strýců nebo stařečků povolili řemeň 
o dvě důrky, dali si ruky na břuch a začali dřímat. Kuchař-
ky umyly náčení a za chvílku to začalo. Přeslékly se za maš-
kary a už bylo slyšet „Prosíme pana ženicha na holéní !“. 
Holilo se husím brkem, huba se napatlala smetanů nebo 

šlehačků. Ani nevím čím. A zpívaly „ máme brousek, pěk-
ný brousek mezi horama, stačí pěkně pobrousit a brousit 
do rána“. Holilo se tým husím brkem nebo co se našlo na 
dvoře. Baby nám skákaly po stehnách a pěsničky zpívaly. 
Nás chlapů to stálo nejaků korunu, ale rádi sme zaplatili. 

Když sem se ženil já, zvala se celá rodina. Než sme to 
s mojů nastávající všecko objeli, toš sme aj dvakrát či tři-
krát se nekde nasnídali.

Manžel Zlatky Malinovéj /Zámečníkovéj/ byl ze Spy-
tinova , chlap urostený, fůsatý, hlavně zdravý. Seděli sme 
v nedělu odpoledňa a ostala tam misa řízků. Toš tak deset 
až třináct kůsků, samá dieta. Karel Zámečník povidá, že 
by si na to trů� aj bez chleba. Padaly sázky sníš – nesníš? 
A baňa vína, litr slivovice šél do banku. Po osmém řízku 
to bylo v pohodě, zapíjál to pivem, hladíl si břuch. Po de-
sátém mu lézly oči z důlků. Hledál pomoc u nekoho z nás 
mladších, ale nikdo nepomohl. No nakonec �asko. U sů-
sedového plota měli svajbu kočky aj psi a né enom naši. 

Ještě jedna zajímavost. Po holéní se stěhoval ženich 
k nevěstě. Také pěkně veselé. Do toho se zapojovali všecí 
svatebčané a to bylo veselo. Půjčil jsem si fotku od Boba 
Bazalového. Tomu byli za mládenca fotbalisté a aby stihli 
aj zápas, toš do autobusu nasedli tak jak ho stěhovali. To 
se psál rok 1975.

Toš tak. Na podzim si povíme o nečem iném.
Zdraví vás strýc Sláva

STRÝC SLÁVA - SVAJBOVÉ VZPOMÍNKY
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Slovácké divadlo v  letoš-
ním roce slaví 80. narozeniny. 
Za dobu své existence uved-
lo do života nespočet veleú-
spěšných komedií, které pří-
mo útočí na bránice diváků. 
A  spoustu jich má úspěšná 
divadelní scéna na repertoáru 
i právě teď. Které jsou ty divác-
ky nejoblíbenější?

Dva úplně nazí muži
Premiéru měla před více 

než šesti lety a dodnes je o ni 
mimořádný zájem. Řeč je 
o  komedii Dva úplně nazí 
muži, kterou ve Slováckém 
divadle nastudoval režisér 
Lukáš Kopecký už na začátku 
roku 2019. V  hlavních rolích 
zamotaného příběhu o  váže-
ném právníkovi, který se jednoho dne probudí nahý vedle 
svého zaměstnance, excelují Pavel Šupina a  držitel Ceny 
�álie Tomáš Šulaj. „Je to sice dřina, ale zároveň nádherná 
zábava, u které se člověk může pořádně vyřádit. A když vi-
dím, jak jsou diváci spokojení, je to radost dvojnásobná,“ 
říká Tomáš Šulaj.

Zamilovaný velvyslanec baví už více než rok
Bláznivá komedie Zamilovaný velvyslanec plná ne-

dorozumění a  pohybových gagů měla premiéru v  lednu 
2024, a hned se přesně tre�la divákům do vkusu. Příběh 
o záletném americkém velvyslanci ve Velké Británii, který 
skrývá milenku před dcerou, do toho se zaplete neschopná 
sekretářka a  typicky britský majordomus, se dodnes těší 
obrovské oblibě. V hlavních rolích velvyslance a sluhy se 
sešla osvědčená komediální dvojice Jiří Hejcman a Zdeněk 
Trčálek. Kromě nich v bláznivé komedii excelují Jitka Hla-
váčová, Daniel Gajdoš, Kateřina Michejdová a další oblí-
bené herecké tváře.

Limonádový Joe a jeho slavné hity
Když v  báru houstne dým, Whisky, to je moje gusto, 

Arizona a další. Tyto i další písně už téměř tři roky zní pra-
videlně Slováckým divadlem, které komedii Limonádový 
Joe uvádí s  velkým diváckým ohlasem. Příběh proslavil 
�lm z roku 1964, ve kterém se představili Karel Fiala, Kvě-
ta Fialová, Olga Schoberová nebo Miloš Kopecký. Ve Slo-
váckém divadle diváky baví manželé Hejcmanovi, Tomáš 
Šulaj nebo David Vaculík a nechybí ani živá barová kapela. 

Třináctkrát za svědka s  cenou pro Zdeňka 
Trčálka

Romantická komedie Třináctkrát za svědka, napsa-
ná exkluzivně pro Slovácké divadlo, tam měla světovou 
premiéru před více než dvěma lety. Vypráví o nesmělém 
Adamovi, který má zvláštní dar – pozná, kterému páru to 
spolu bude klapat. Bude ale kouzlo účinkovat i u něj a zís-
ká srdce krásné režisérky? Zdeněk Trčálek získal za hlavní 
roli Adama cenu za nejlepší mužský herecký výkon roku 
na Grand Festivalu smíchu v Pardubicích. A nejen jeho he-
recké kreace diváci obdivují dodnes. 

Na pohovce Jožky Kubáníka
Na pohovce Jožky Kubáníka je talk show Českého roz-

hlasu Zlín, ve které herec a  autor pořadu Josef Kubáník 
každou sobotu od 17.00 a neděli od 11.00 hodin zpovídá 
zajímavé osobnosti a  s  humorem, nadhledem a  empatií 
s nimi probírá neméně zajímavá témata. A protože zábavy, 
dobré muziky a humorných historek není nikdy dost, roz-
hodlo se divadlo ve spolupráci s Českým rozhlasem natá-
čet oblíbený pořad naživo přímo v hledišti. A Jožka si vždy 
zve mimořádně zajímavé hosty. Zájem je obrovský, a  tak 
se divadlo rozhodlo v  květnu uvést hned dvě představe-
ní. Hosty budou herec hradišťského divadla Lukáš Matěj 
a  porotce taneční soutěže StarDance Když hvězdy tančí 
Zdeněk Chlopčík. 

Informace o programu, termínech jednotlivých repríz 
a vstupenkách najdou zájemci na webu www.slovackedi-
vadlo.cz, případně na telefonním čísle 572 554 455. Dotazy 
jim zodpoví i pracovnice divadla na e-mailové adrese po-
kladna@slovackedivadlo.cz.

PŘIJĎTE SE POBAVIT DO SLOVÁCKEHO DIVADLA
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BESEDA S DŮCHODCI

Ve veselé náladě za přispění lidového vypravěče Jury Miškeříka z Hrubé Vrbky a jeho harmoniky jsme prožili letošní 
setkání s důchodci a občany na kulturním domě. Jako pohoštění byly tradičně připraveny vdolečky a víno, které roze-
hřálo leckteré líčko. 

 Jakub Veselý


